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1) Godkendelse af dagsorden 

Godkendt med følgende tilføjelser: 
a) Punkt 6c) Midler til Tysk hyttetur/rustur. 
 

2) Meddelelser 
a) Studienævnsformand 

i) Introduktion af Louise Vinter Andersen, ny studiesekretær på Spansk og spanskamerikanske studier. 
ii) Velkommen til den nye studenterrepræsentant Kim Victoria Hersom Jensen på Tysk og ny faglig vej-

leder Maja Fichman på Spansk. 
iii) Ændringer i udvælgelseskriterier for Kandidatuddannelsen i Tysk:  

Fremadrettet bliver ansøgere kun bedømt på deres karaktergennemsnit og ikke længere med en   
motiveret ansøgning, da dette ikke har været nødvendigt de seneste mange år. 

iv) Optag på Tysk: 17 centralfagsstuderende og 5 sidefagsstuderende er optaget. 
Indtrykket er, at introdagene er gået godt. Studiet vil arbejde på, at de forskellige årgange kommer 
hurtigere i kontakt med hinanden. Studieleder mødes med de nye studerende igen om nogle uger for 
at holde kontakten med dem. Tanken er løbende at holde fast i, hvad der sker på studiet. 

v) Rustur for Tysk den 20.-22. september: Der er sørget for hytte, og de sociale tutorer har planlagt et 
program. 

vi) Opdatering på samarbejdet med det Nationale Sprogcenter: Vedkommende, som blev sat til at      
planlægge initiativet fra UCLs side, får først tid i det nye år. Så der bliver ikke søgt penge fra Tysk på 
SDU i år til et eventuelt projekt. 
 

b) De studerende 
i) Bachelorstuderende til Tysk aftagerpanel: Anna prøver at forhøre sig efter interesserede. 
ii) De studerende vil gerne afholde specialedag den 10. oktober 2019 med oplæg fra 2 tidligere 

spansksstuderende og 2 tidligere tysksstuderende. 
iii) De studerende udtrykker ønske om, at karrieredagen placeres i november. 

 
c) Andre 

i) Opdatering på EVAL v. Isa  
Isa informerer studienævnet om, at der sagtens kan ændres i de nuværende skabeloner i EVAL.  

Referat 
Studienævn: Studienævn for Tysk og Spansk 
Dato og tidspunkt: 5. september 2019 kl. 14:15-16:15 
Sted: Sokrates 
Deltagere: Moritz Schramm, Alexandra Holsting, Uwe Kjær Nissen, Claudio 

Cifuentes-Aldunate, Maibrit Poulsen, Anna Katrine Aarup, Kim Vic-
toria Hersom Jensen, Maja Fichman (studiementor), studiesekre-
tær Mette Ranmar, studiesekretær Louise Vinther Andersen, stu-
dienævnssekretær Isa Egholm Christensen  

Afbud fra: Natasha Sterup, studienævnssekretær Hala A. Wandall. 
Referent: Isa Egholm Christensen 
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På nuværende tidspunkt er det Marlene Østergaard, Charlotte Granly og Karen Fogh Rasmussen der 
har adgang til at oprette en ny skabelon eller ændre i den eksisterende.  

ii) Budget 
Isa informerer studienævnet om, hvordan studienævnets økonomiske situation ser ud. Der er pt. 
10.976 kr. til rådighed i budgettet. 
 

3) Merit- og dispensationsansøgninger (lukket punkt) 
Jf. SAGA 
 

4) Sager til behandling studieordninger 
a) Ændring i reeksamen for Career Management Skills (Bilag) 

Studienævnet drøfter ændringsforslaget om at ændre reeksamen fra 4 bundne hjemmeopgave á 2-3 nor-
malsider til 1 bunden hjemmeopgave á 8-10 normalsider med 4 spørgsmål. Der er ingen yderligere kom-
mentarer fra studienævnet, og forslaget godkendes. 
 

5) Sager til behandling kvalitetspolitikken 
a) Godkendelse af handlingsplaner 

Studienævnet diskuterede generelt de studerendes følelse af stress. En idé til at modvirke denne fø-
lelse er, at de studerende forstår, hvorfor de skal gøre, som de skal. Studienævnet talte om, at for-
ventningsafstemning er mere afgørende end den egentlige arbejdsbelastning, fordi de studerende 
ikke føler sig produktive. Det handler om den kontekst, som de studerende skal agere i (fremdriftsre-
form m.m.). Studienævnet diskuterede endvidere muligheden for at åbne op for vidensdeling omkring, 
hvilke nøgletal studierne ligger under for, samt erfaringer fra ældre studerende med forhindringer i 
deres studietid – evt. i form af workshops med inddragelse af SDU RIO. De studerende påpegede, at 
et forum, hvor der kan tales om ting, virkelig hjælper på følelsen af at være stresset, fordi man ikke 
står alene med det. De studerende fremhævede ligeledes, at en stressfaktor er, hvis man har eksa-
men over f.eks. tre dage, så får man først den faste dato en uge før selve eksamen, men man skal 
mentalt afsætte alle tre eksamensdage, fordi man ikke ved, om man er den første eller sidste, der 
skal op. Faglige vejledere nævner, at der ikke kommer mails omkring stress, men at de studerende 
taler med deres medstuderende og ikke vejledningstilbuddene. Studienævnet besluttede at afholde 
en særlig trivselsdag med fokus på stress. Dette vil blive taget op på studienævnsmødet i oktober.  
 

i) Spansk 
Studienævnet har læst handlingsplanen, der er udarbejdet af Uwe, og kommenterer, at det typisk er 
bachelorstuderende på 3. semester, der oplever stress, og disse er der ikke flere af. Studienævnet 
synes, at det er en rigtig god ting, at der bliver fulgt op på de studerende, der mangler fag på bache-
loruddannelsen. Uwe har et overblik over, hvilke studerende det drejer sig om, og er i kontakt med 
disse. Derudover kommer Hala og Isa til at danne sig et overblik over de studerende og kontakte dem 
med henblik på de fag, som de mangler inden sidste kandidatoptag i 2020. Handlingsplanen er god-
kendt. 
 

ii) Tysk 
Studienævnet har læst handlingsplanen, der er udarbejdet af Moritz, som har kigget på SMU’en igen 
og fundet de punkter, der stak ud i SMU’en. Kandidatstuderende er delvis ikke i studiegrupper. Maibrit 
påpeger, at man kan henvise til bibliotekets allerede eksisterende tilbud om studievaner. Derudover 
henvises der til ovenstående diskussion. Handlingsplanen er godkendt. 
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b) Samarbejde med Gymnasier – hvad er der sket siden sidst? Arbejdsgruppe (Tysk) 
Status er det samme som sidst. Studienævnet synes fortsat, at der skal gøres noget. Studienævnet      
diskuterede kort, hvad er formatet skal være og hvad studienævnet gerne vil have ud af det. For undervi-
serne er det at få flere studerende til uddannelsen, og fra de studerendes synspunkt handler det om at få 
undervisningserfaring tidligt i studiet. Der skal være et bedre flow i kommunikationen med                        
gymnasielærerne. De studerende tager op på et fagrådsmøde, om der er nogen studerende, som kunne 
være interesseret i at tage ud til gymnasierne. Alexandra melder sig som VIP-medlem fra tidligst novem-
ber. Studienævnet besluttede at følge op på punktet i november. 
 

6) Andre sager til behandling 
a) Godkendelse af årshjul (Bilag)  

Skubbes til næste møde. 
 

b) Evaluering af studiestart på BA Tysk– Skal vi lave vores egen (decentrale) evaluering? 
Der var enighed om at udarbejde et spørgeskema til evaluering af introforløbende. I år vil faglig tutor udar-
bejde det. Studienævnet tager punktet op igen på et senere tidspunktfor at udarbejde et standardevalue-
ringsskema. 
 

c) Midler til Tysk hyttetur/rustur  
i) Studienævnet bevilligede 2500 kr. til hytteturen. 
 

7) Eventuelt 
Intet. 

 
Mødet sluttede 16.15 
 
 

Moritz Schramm 
Studienævnsformand 

 
Isa Egholm Christensen 

Studienævnssekretær 


